
  قطعنامه شورای حکام علیه ایران چه پیامدهایی 
برای رابطه ایران و کشورهای غربی دارد؟آیا این قطعنامه 

روند احیای برجام را سخت تر نمی کند؟
در شورای حکام، فقط غربی ها نیستند و اعضای آن شامل 

۳۵ کشور هستند یعنی کشورهای 
مختلف دنیا در این مجمع عضو 
هستند. زمانی که این قطعنامه صادر 
شود، در واقع به نوعی یک پرونده 
سازی برای ما می شود و به تعبیری 
یک برگ به برگ های قبلی اضافه 
شده است و به نظر من این موضوع 
خیلی مهم است و ما باید به صورت 
جدی با آن برخورد کنیم.هرچند که 
ادعاهای طرف غربی برای تصویب 
این قطعنامه  غیرمشروع است، اما 
با این  حال با تصویب این قطعنامه 
پرونده سازی و به آن استناد می شود 

و ما باید پیگیر این موضوع باشیم. تصویب این قطعنامه در 
مذاکرات لغو تحریم ها یا همان احیای برجام حتما تاثیر منفی 
خواهد داشت. قبلًا تصور می کردند که ما با افزایش درصد 
اورانیوم و افزایش ذخایر اورانیوم می توانیم طرف مقابل را به 
تجدید نظر وادار کنیم اما عملًا طی دو سال گذشته ثابت شده 
است که این سیاست نتیجه  مطلوبی نداشته است.ما اقدامات 
لازم را انجام داده ایم و این اقدامات نمی تواند موجب تجدیدنظر 
طرف مقابل شود.باید در داخل کشور اقداماتی را انجام دهیم 
برای اینکه اقتصاد قوی داشته باشیم و اثربخشی تحریم ها را کم 
کنیم و از آن طرف هم باید ماجرا را از طریق مذاکره با آژانس حل 
کنیم. به دلیل این اینکه این مساله، یک موضوع پادمانی است، 
باید آن را هم در چارچوب پادمان هسته ای حل و فصل کرد و به 

نظر من هنوز جا دارد که ما و آژانس به توافق برسیم.
  آیا زمینه های توافق با آژانس وجود دارد؟

ما باید با همه امکاناتی که داریم از پرونده سازی جلوگیری 
کنیم و راهش هم این است که با آژانس به نتیجه برسیم و 
توافق کنیم. ما با آنها خیلی راحت تر می توانیم توافق کنیم، 
همانطور که در سال ۱۳۸۶ توافق بین البرادعی و آقای لاریجانی 
اتفاق افتاد و به سوالات آژانس برای بسته شدن پرونده ها پاسخ 
دادیم. آژانس از ایران سه سوال دارد که می گوید طبق پادمان 
هسته ای به آن پاسخ دهد. چه مذاکرات ما با ۱+۵ به نتیجه 
برسد چه نرسد، باید پاسخ سوالات آژانس را بدهیم. ما باید 
سعی کنیم با مذاکرات دوجانبه با آژانس این موضوع را برای 
همیشه حل کنیم. بازگشت این قطعنامه ها در ظاهر وضعیت را 
از لحاظ اقتصادی بدتر از وضعیت فعلی نکند، اما از لحاظ حقوقی 
و بین المللی تاثیر بسیار منفی در موقعیت ایران و جایگاهش 

دارد و ما باید نهایت تلاش را بکنیم که 
چنین قطعنامه هایی صادر نشوند و با 
آنها برخورد عادی نداشته باشیم و فکر 
نکنیم قطعنامه ها کاغذ پاره هستند و 
هیچ تفاوتی برای ایران ندارد. صدور 
قطعنامه نوعی پرونده سازی علیه 
ایران است و بند به بند این قطعنامه ها 
زمینه حقوقی را فراهم می کنند تا 
ایران متهم به تهدید صلح و امنیت 
دنیا شود. آنها زمینه را  مهیا می کنند تا 
پرونده ایران را به شورای امنیت ارجاع 

دهند. در صورتی که پرونده ایران به شورای امنیت برود، زمینه 
برای فعال کردن مکانیسم ماشه از سمت اتحادیه اروپا فراهم 
می شود. چرا که اتحادیه اروپا از برجام خارج نشده و می تواند با 

اتکا بر این پرونده سازی که قطعنامه ها علیه ایران می کند، شش 
قطعنامه فصل هفتم را علیه ایران فعال کنند. 

  آیا در شرایطی که گفتمان ضد غرب بر فضای دولت 
سیزدهم حاکم است می توان نسبت به تعامل با غرب 

امیدوار بود؟
وظیفه امروز ما ارائه یک گفتمان 
جدید است که بتوان براساس آن 
اکثریت جامعه را با خود همراه کنیم 
و مهم ترین نتیجه این گفتمان که 
چهار شاخص اصلی قدرت ، امنیت ، 
هویت و آرمان را با خود دارد ، تغییر 
رویکردهای ما از تقابلی به سمت 
رویکرد تعاملی همراه با مقاومت در 
برابر زورگویی قدرت های سلطه جو 
است. اینکه سیاست تعاملی در دوران 
برجام به نتیجه نرسید اولا به دلیل 
اینکه برجام اسیر بازی های جناحی 
و رقابت های سیاسی شد . زیرا یک طرف آن را به عنوان برگ 
برنده در انتخابات استفاده کرد و طرف دیگر با برجسته کردن 
مشکلات متن برجام تلاش کرد و طرف مقابل را به خیانت به 
آرمان های انقلاب و سازش با دشمنان متهم کند. ثانیا برجام 
پیوست مقاومت در برابر فشارها نداشت. نکته دیگر اینکه 
برخی به غلط به مردم القا می کنند اگر رابطه با  غرب خوب 
شود مشکلات کشور حل می شود . در حالی که مشکلات کشور 
ساختاری است و تنها با برقراری رابطه با غرب مسائل حل 
نمی شود باید کمربندها را محکم بست و تلاش کرد مشکلات 
را از طریق ایجاد همبستگی ملی و مقاومت در برابر مشکلات 

و جذب حداکثری نخبگان و تغییر 
رویکردها حل کنیم. اینکه تصور کنید 
صرفا با نگاه به داخل و انجام اصلاحات 
اقتصادی می توان تحریم ها را لغو کرد 
یک اشتباه تحلیلی است. بی خاصیت 
کردن تحریم ها و کم اثر کردن آنها از 
طریق افزایش تولید شرط لازم و واجب 
برای لغو تحریم هاست اما باید بدانید 
در نهایت بدون مذاکره تعامل با غرب 
تحریم ها برداشته نمی شود. ما برجام 
را تخفیف می دهیم چون می خواهیم از 

بعد اقتصادی آن که برای عموم مردم مهم است و از آن استفاده 
می کنند را توجیه کنیم در حالی که برجام بعد فنی و سیاسی 
و اجتماعی و حقوقی و بین المللی نیز دارد که برای مردم کمتر 
گفته می شود. این مسئولیت صدا و سیماست که اهل نظر را 

دعوت کند تا درباره  ابعاد دیگر برجام نیز صحبت کنند.
  آیا اراده ای در این زمینه 

مشاهده می کنید؟
کاسبان تحریم  از وضعیت بانکی 
فعلی سود می برند به همین خاطر 
وضعیت بانکداری اصلاح نمی شود. 
تا وضعیت بانک ها ، بیمه ها و نظام 
مالیاتی کشور اصلاح نشود تولید 
ملی جهش پیدا نمی کند و تا زمانی 
توجه  قابل  افزایش  تولیدملی  که 
نداشته باشد تحریم ها بی اثر یا کم 
اثر نمی شوند. قدرت های سلطه جو 
زمانی به خود اجازه می دهند در سرنوشت کشورها مداخله کنند 
که مردم آن کشورها دچار تفرقه باشند. راه مقابله با قدرت های 
سلطه جو و افزایش توان دفاعی ایجاد همبستگی ملی از طریق 

به رسمیت شناختن حقوق مردم و انجام اصلاحات ضروری برای 
تغییر در شیوه های مدیریتی است. مدیران دغدغه مند که فکر 
آنها افزایش رفاه و آسایش مردم از طریق امنیت هوشمند است.

  با توجه به شرایط موجود چه چشم اندازی پیش روی 
برجام مشاهده می کنید؟

تحریم های جدیدی که از سوی آمریکا و اتحادیه اروپا علیه 
ایران اعمال شد به بهانه  مسأله حقوق بشری است و اعتراضات 
ایران بهانه ای به دست آنان داده است که بگویند ما با معترضان 
همراهی می کنیم و تحریم هایی را وضع کردند. این تحریم ها 
ربطی به برجام ندارد، اما اثر آن بر روی برجام این است که، 
خواسته ایران همیشه این بوده که از مواهب برجام بهره مند 
شوند و نتایج مثبتی را به دنبال داشته باشد، تا تعهدات آن 
را اجرا کند. این بهره مند شدن از برجام در نگاه ایران لغو 
تحریم هاست و تا زمانی که تحریم ها برطرف نشوند، ایران 
نمی تواند تعهدات برجامی را بپذیرد. اگر قرار است توافقی بین 
ایران و آمریکا و اروپا به دست آید، باید قید شود که اگر تحریمی 
لغو و یا به حالت تعلیق درآمد، همان تحریم ها را دوباره به یک 
بهانه دیگر وضع نکنند. البته، چنین توافقی بعید می دانم به 
دست بیاید، اما اگر می خواهند توافق جدیدی به دست بیاورند 
حتما باید این نکته را قید کنند. پیش بینی من این است که 
آنان نپذیرند. بنابراین، کار بهتر این است که ما در داخل کشور، 
مجموعه اقداماتی انجام بدهیم که با اصلاحات اقتصادی، اثرات 
تحریم را کاهش بدهیم تا آنان نتوانند از آن به عنوان ابزار فشار 
علیه ایران استفاده کنند. همچنین یکسری اصلاحات سیاسی 
و اقتصادی انجام بدهیم که این نارضایتی های عمومی در کشور 
کاهش پیدا کند تا بهانه ای برای آنان نباشد که از این بستر 
برای فشار آوردن به ایران استفاده کنند.برخی فکر می کردند 
در دولت آقای روحانی، ایران آن 
بهره مندی را که باید از برجام می 
برد، نبرده است.  حالا فکر می کردند 
باید یک دولت انقلابی و محکم روی 
کار بیاید. اما، دیدند که در عمل 
اینجور نیست و دنیای امروز آن 
دنیایی که با شعار کار خود را پیش 
ببرند نیست. امروز دنیایی است که 
شما قدرت تحلیل مذاکرات داشته 
باشید و با قدرت بتوانید حرف بزنید. 
درست است که برجام مطلوب نیست 
و خیلی ضعف ها دارد اما، حسن بیشتری بر اشکالات دارد. البته 
هنوز یکسری مخالفان دارد اما، باید موضع حمایتی گرفت. 
آیا کسی فکر می کرد جنگ اوکراین پیش بیاید و معادلات را 
بهم بزند، البته آقایان می گویند آمریکا گفته محرمانه مذاکره 
کنیم اما، ما نپذیرفتیم. بارها گفته شده که  اتحادیه اروپا کاری 
نمی تواند کند. اگر بخواهیم واقع بینانه مسائل را تحلیل کنیم 
باید بررسی کنیم که چه مشکلاتی در کشور باعث بروز اعتراض 
در داخل و خارج از کشور شده است.اینکه آمریکا،اسرائیل و 
قدرت های سلطه جو از شرایطی اعتراضی ایران سوء استفاده 
می کنند شک و تردیدی وجود ندارد. آنها با استفاده از رسانه ها و 
دستگاه های امنیتی خود تلاش می کنند که منافع خود را از دل 
اعتراضات استخراج کنند. علت مشکلات پیش آمده برای مردم 
باید دیده شود.پرسش این است که دو قطبی شدن جامعه ناشی 
از چیست؟ آیا توطئه خارجی است یا مشکلاتی درون کشور در 
اعتراضات موثر است؟ بنابراین باید این مسائل تفکیک شوند. 
برای جلوگیری سوء استفاده کشورهای سلطه جو از اعتراضات 
داخلی باید صدای معترضان را شنید و دست به اصلاحاتی 
اساسی زد.توجه به مطالبات مردم می تواند مانع سوء استفاده 

غرب از اعتراضات داخلی شود.
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 اولویت بندی مطالبات مردم 

عواملی مانند فقر، محدودیت ها و مشکلات اجتماعی و 
فرهنگی دست به دست هم داده اند تا باعث به وجود آمدن 
خشم در برخی جوانان ما شود. در نظر داشته باشیم اگر 
شرایط مذاکره و امکان طرح مساله فراهم نشود خشم امروزی 
به عصیان تبدیل می شود. در بحث شکاف نسلی که در ۱۰ 
سال اخیر مهم ترین آن حاکم شدن فضای مجازی در فکر و 
ذهن جوانان ما شده، تحولاتی ایجاد کرد که امروزه بزرگسالان 
نمی توانند آن را درک کنند و به موضع دوران خودشان 
هستند تا زبان جوانان امروز؛ جهانی متفاوت از نسل دهه های 
۳۰، ۴۰ و یا حتی دهه ۵۰ بنابراین مفاهمه و گفت وگو به 
درستی صورت نمی گیرد و باعث ایجاد یک نوعی از شکاف 
بین نسل امروز و نسل گذشته شده است. پس افرادی که در 
این دو جهان متفاوت زندگی می کنند ایده آل ها، خواسته ها و 
تمایلاتشان با یکدیگر کاملا متفاوت است و همین موضوع هم 
به نظر من نوعی از عصیانگری را حاکم کرده است. البته پیش 
از این مسائل هم مشکلاتی مانند بیکاری، فقدان چشم اندازه 
روشن از آینده و ناامیدی و مسائلی از این دست، بر جوانان 
امروز ما چیره شد که بیشتر باعث ایجاد این شکاف و اختلاف ها 
شد پس به طور کل در همه دوران ها، جوانان تفکراتشان با 
نسل پیشین متفاوت بوده است، اما اتفاقی که در سال های 
اخیر افتاده که یک مورد حاکمیت مطلق فضای مجازی و بعد 
وقفه ای دوساله که توسط کرونا ایجاد شد، منجر به ارتباط 
مجازی شد، به طوری که دانش آموزان و دانشجویان به طور کل 
بیش از ارتباط رو در رو در فضای مجازی بودند. لذا همچنانکه 
سرعت پیشرفت نرم افزارها و پلتفرم ها یا به اصلاح شرایط 
جدید فضای مجازی هم دور از اندیشه نیست. پس تفاوت بین 
اندیشه ها و تفکرات و تمایلات، نسبت به نسل های گذشته 
میلی شدید تر یافت که منجر به عمیق تر شدن این شکاف 
بین نسلی شد، حتی شرایط به نحوی شده است که مفاهمه 
میان پدر و فرزند، مادر و فرزند به سختی صورت می گیرد. از 
سوی دیگر امروزه، ما با جامعه ای مواجه هستیم که انباشتی 
از مطالبات حل نشده در آن وجود دارد. فاصله طبقاتی و تورم 
لجام  گسیخته که نارضایتی خانوارها را برانگیخته از این دست 
مسائل است. اگرچه دولت با این حجم از مطالبات نمی تواند 
پاسخگوی تمام این نیازها باشد ولی بایستی یک اولویت بندی 
در بحث مطالبات و مشکلات مردم انجام بدهد و توانایی 
خودش را حداقل صرف بخشی از مشکلات که از مشکل عمده 

مردم است مبذول کند. 

یادداشت

جواد آرین منش
فعال سیاسی اصولگرا

مشکلات کشور ساختاری 
است و تنها با برقراری 
رابطه با غرب مسائل حل 
نمی شود باید کمربندها 
را محکم بست و تلاش کرد 
مشکلات را از طریق ایجاد 
همبستگی ملی و مقاومت 
در برابر مشکلات و جذب 
حداکثری نخبگان و تغییر 
رویکردها حل کنیم

باید در داخل کشور اقداماتی 
را انجام دهیم برای اینکه 
اقتصاد قوی داشته باشیم 
و اثربخشی تحریم ها را کم 
کنیم و از آن طرف هم باید 
ماجرا را از طریق مذاکره با 
آژانس حل کنیم

هرچند که ادعاهای طرف 
غربی برای تصویب این 
قطعنامه  غیرمشروع است، 
اما با این  حال با تصویب این 
قطعنامه پرونده سازی و به 
آن استناد می شود و ما باید 
پیگیر این موضوع باشیم

نکتـــــه
 

آرمان ملی- احسان انصاری: قطعنامه شورای حکام علیه ایران چه تأثیری بر روند احیای برجام خواهد گذاشت؟ با توجه به تحریم های جدیدی که 
علیه ایران صورت گرفته رابطه ایران و غرب با چه چالش هایی در آینده مواجه خواهد بود؟ »آرمان ملی« برای پاسخ به این سوالات و بررسی چشم انداز 
پیش روی سیاست خارجی با حسن بهشتی پور، تحلیلگر روابط بین الملل گفت وگو کرده است.بهشتی پور معتقد است:» ما باید با همه امکاناتی که 
داریم از پرونده سازی جلوگیری کنیم و راهش هم این است که با آژانس به نتیجه برسیم و توافق کنیم. ما با آنها خیلی راحت تر می توانیم توافق کنیم، 
همانطور که در سال ۱۳۸۶ توافق بین البرادعی و آقای لاریجانی اتفاق افتاد و به سوالات آژانس برای بسته شدن پرونده ها پاسخ دادیم. آژانس از ایران 
سه سوال دارد که می گوید طبق پادمان هسته ای به آن پاسخ دهد. چه مذاکرات ما با ۱+5 به نتیجه برسد چه نرسد، باید پاسخ سوالات آژانس را بدهیم. ما 
باید سعی کنیم با مذاکرات دوجانبه با آژانس این موضوع را برای همیشه حل کنیم. بازگشت این قطعنامه ها در ظاهر وضعیت را از لحاظ اقتصادی بدتر از 
وضعیت فعلی نکند، اما از لحاظ حقوقی و بین المللی تاثیر بسیار منفی در موقعیت ایران و جایگاهش دارد«. در ادامه ماحصل این گفت وگو را می خوانید.

ویـــــژه
عضو هیات رئیسه مجلس 

اعمال محدودیت برای دانشجویان 
مد نظر نمایندگان مجلس نیست

یک عضو هیات رئیسه مجلس شورای اسلامی 
با بیان اینکه طرح »حمایت از جامعه علمی 
و ارتقای انضباط محیط های دانشگاهی« در 
دستور کار مجلس نیست، گفت که این طرح در 
مجلس اعلام وصول نشده است؛ اساسا اعمال 
یکسری محدودیت ها برای دانشجویان مدنظر 
رشیدی  محمد  نیست.  مجلس  نمایندگان 
در گفت وگو با ایسنا با اشاره به طرح »حمایت 
از جامعه علمی و ارتقای انضباط محیط های 
دانشگاهی« گفت: با انتشار خبر مربوط به طرح 
»حمایت از جامعه علمی و ارتقای انضباط 
محیط های دانشگاهی« در فضای مجازی، برخی 
از مردم این سوال را مطرح می کنند که آیا قرار 
است محدودیت های برای دانشجویان درنظر 
گرفته شده و آنها ممنوع الخروج شوند؟ در 
پاسخ باید توضیح داد که این طرح نظر یک 
نماینده مجلس و نه اکثریت و کل نمایندگان 
مجلس است. وی با بیان اینکه طرح »حمایت 
از جامعه علمی و ارتقای انضباط محیط های 
دانشگاهی« اعلام وصول نشده است، گفت: 
خیلی از نمایندگان طرح هایی را می نویسند 
که به صحن نمی آید و قابلیت بررسی ندارد. این 
نماینده مجلس در ادامه تاکید کرد: همه ما به 
دانشجویان علاقه مندیم؛ آنها آینده ساز کشور 
هستند و در رشد و بالندگی کشور مشارکت 
دارند، توصیه و  تاکید مقام معظم رهبری نیز 
حمایت از دانشجویان است پس اعمال یکسری 
محدودیت ها برای دانشجویان، مدنظر نمایندگان 
مجلس نیست.  رشیدی ادامه داد: رسانه های 
دشمن این طرح را به عنوان طرح جمعی از 
نمایندگان بیان کرده که می خواهد در دستور 
مجلس قرار گیرد؛ چنین چیزی صحت ندارد. این 
طرح اکثریت مجلس نیست و نظر یک نماینده 
مجلس است که خودش باید از آن دفاع کند. ما 

چنین نظری نداریم و آن را دنبال نمی کنیم. 

مشاور عالی فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی گفت: 
در حوزه اقتصاد به شکل سلبی و ایجابی نیاز است که تغییرات 
گسترده ای در کشور اتفاق بیفتد. حجت الاسلام حسین طائب 
در نشست شورای اداری استان بوشهر با اشاره به حوادث اخیر 
اظهار کرد: در حوزه اقتصاد به شکل سلبی و ایجابی نیاز است 

که تغییرات گسترده ای در کشور اتفاق بیفتد؛ البته این تغییرات 
مدتی است که اتفاق افتاده اما باید مردم در حوزه های اقتصادی آن 
را حس کنند. به گفته وی، در کشور با مشکلی به نام بزرگ نمایی 
روبه رو هستیم، به طوری که تصویری بزرگ از فساد در جامعه از 
مسئولان به مردم نشان داده می شود، اما برخورد با آن نوع فساد 

دارای تصویری به مراتب کوچک تر است؛ وقتی در محاکم قضائی 
برای رسیدگی به یک پرونده اختلال اقتصادی شاهد این هستیم 
که چندین هزار برگه از یک پرونده تخلف نشان داده می شود، 
مردم انتظار دارند که نوع برخورد نیز به همان اندازه بزرگ به 
آنها گزارش شود. مشاور عالی فرمانده کل سپاه ادامه داد: در 
حالی که پس از چندین ماه معطلی که ناشی از رسیدگی قضائی 
است تصویری کوچک و در حد یک پاراگراف به آنها داده می شود، 
وقتی مردم یک مسئول خطاکار را در حال مجازات حبس ببینند 

برایشان باورپذیر است که با فساد و فاسدان برخورد شده است. 

 طائب: 

تغییرات گسترده ای در حوزه اقتصاد باید اتفاق بیفتد

علیرضا فخاری استاندار تهران 
چه پیشینه ای دارد؟ 

بعد از اینکه گردش نخبگان در دولت رخ داد 
و حجت عبدالملکی جایگزین سعید محمد در 
مناطق آزاد شد و صولت مرتضوی روی صندلی 
عبدالملکی نشست و منصوری جایگزین صولت 
مرتضوی شد، یک صندلی خالی در استانداری 
تهران باقی ماند. پیش از این صندلی استانداری 
تهران، جایگاه کم اهمیتی در سیاست ایران بود 
به خصوص اینکه وزارت کشور در تهران قرار 
دارد و عموما وزارت کشور درباره تصمیمات 
مهم تهران تصمیم گیری می کنند، اما حالا 
که استاندار قبلی در جایگاه معاونت اجرایی 
رئیس جمهور نشسته است، مشخص است که 
برای رئیسی و تیم فعلی قوه مجریه، جایگاه 

استانداری تهران مسئولیتی کلیدی است. 
سابقه علیرضا فخاری استاندار    

تهران
حالا علیرضا فخاری با تایید هیات دولت به 
عنوان استاندار تهران انتخاب شد. سردار علیرضا 
فخاری تا پیش از این معاون وزیر راه و شهرسازی 
و رئیس سازمان ملی زمین و مسکن بود و قبل 
از آن تقریبا تا آبان ماه سال گذشته به عنوان 
معاون هماهنگ کننده قرارگاه خاتم الانبیا 
فعالیت می کرد. فخاری همچنین ۸ سال معاون 
سپاه انصارالمهدی )سپاه حفاظت انصار المهدی 
از زیرمجموعه های سپاه پاسداران است که 
در زمینه حفاظت فیزیکی از شخصیت ها و 
مسئولان نظام فعالیت می کند( در سال ۶۷ 
تا ۷۷ بود و چندین سال در سپاه دماوند بود 
او در دهه هشتاد فرمانده سپاه امنیت پرواز 
کشور بود و از نیرو هایی بود که با شهردار شدن 
احمدی نژاد، لباس سپاه را کنار گذاشت و کت و 
شلوار مدیریت پوشید و به عنوان رئیس سازمان 
املاک و مستغلات شهرداری تهران معرفی شد. 
با ورود احمدی نژاد به پاستور، او به فرمانداری 
دماوند منصوب شد و بعد از آن به عنوان معاونت 
امنیتی و انتظامی استانداری تهران مشغول به 
کار شد. فخاری بعد از مدتی از وزارت کشور به 
وزارت نفت رفت و با حکم رستم قاسمی، رئیس 
حراست وزارت نفت شد. رستم قاسمی یکی 
از وظایف او را در حکم انتصاب »ایجاد تعامل 
سازنده و همکاری موثر با ارگان های نظامی و 
انتظامی در مورد موضوعات مشترک« خوانده 
بود. با روی کار آمدن دولت روحانی، جز اولین 
افرادی بود که زنگنه با تقدیر از اقداماتش، وی را 
عزل کرد و او دوباره به لباس نظامی برگشت و در 
کنار رستم قاسمی به قرارگاه خاتم رفت و هشت 
سال منتظر ماند تا با طلوع دولت ابراهیم رئیسی، 
این بار به عنوان معاون وزیر راه و حالا به عنوان 
استاندار تهران، مشغول به فعالیت شود. سابقه 
بسیار متنوع او در شهرداری، حراست، وزارت 
کشور، وزارت نفت و وزارت راه، به خوبی نشان 
می دهد که مشخص نیست دقیقا تخصص او 
چیست و ظاهرا انتصاب او در پست های مختلف 
به این بستگی داشته که چه مدیر و وزیری بر 
سر کار باشد؛ چه آنکه سخت است بتوان تصور 
کرد فردی همزمان متخصص مسکن و نفت و 
حراست و... باشد.  سایت های نزدیک به دولت 
مثل همشهری آنلاین، ایرنا و... در معرفی علیرضا 
فخاری و در گزارش های خود اشاره ای به حضور 
او در نهادهای نظامی نکرده اند، اما واقعیت این 
است که بخش عمده سابقه استاندار جدید در 

بخش های نظامی بوده است. 

هنوز می توانیم 
با آژانس به توافق برسیم

 حسن بهشتی پور در گفت وگو با »آرمان ملی«:

قطعنامه شورای حکام روی روند احیای برجام تأثیر منفی می گذارد
 نیاز به گفتمان جدید داریم تا جامعه را با خود همراه کنیم

نباید جمله تحریم ها کاغذپاره اند را تکرار کنیم
باید گفت وگو با آژانس را تقویت کنیم

افزایش غنی سازی چالش ایران و غرب را تشدید می کند
نباید اجازه داد کشورهای غربی از چالش های داخلی سوءاستفاده کنند

 باید درهای مذاکره با غرب را باز بگذاریم
 صدای معترضان شنیده شود

جانشین فرمانده کل سپاه: 
امیدوارم همه به شعار سیزم پایبند باشند

سردار سرتیپ پاسدار علی فدوی جانشین فرمانده کل 
سپاه چهارشنبه در مراسم افتتاحیه مسابقات قهرمانی 
تکواندو نظامیان  جهان )سیزم( اظهار داشت: در این  تمدن 
چندین هزار ساله، بشر آنچه را لازم دارد اعم از ارزش های 
والای انسانی مانند کسب علم و ورزش، عرضه شده و این 
بیا نگر آن  است که بسیاری از ورزش های کنونی جهان، 
هزاران سال قبل در سرزمین ایران وجود داشته است. 
وی افزود: حدود ۴۴ سال است که انقلاب اسلامی به 
رهبری امام خمینی )ره( به پیروزی رسیده، انقلابی که 
عمل کردن بر اساس تقوا همواره از اصول آن بوده و به 
همین دلیل استکبار جهانی به رهبری آمریکا از ابتدای 
پیروزی این انقلاب تاکنون با آن مخالف بوده است؛ 
آمریکا به عنوان شیطان بزرگ و متحدانش در تمام این 
سال ها علیه جمهوری اسلامی ایران جنگیدند. اما یک بار 
هم به پیروزی نرسیدند و در این دشمنی ها همیشه با 
شکست مواجه شدند. به عنوان مثال همه مردم خفت 
آمریکایی ها و انگلیسی ها را در خلیج فارس دیدند در 
واقع این نشان دهنده قدرت و صلابت ملت بزرگ  ایران 
بوده که نصیب ما شده است. سردار فدوی تصریح کرد: 
آخرین خباثت و دشمنی آمریکا گسترش تروریسم است 
که مصداق بارز آن تأسیس و گسترش داعش است و این 
هم موضوعی است که مسئولان آمریکایی به آن اذعان 
دارند؛ آمریکایی ها با ایجاد داعش آن ها را به جان جهان 
اسلام انداختند ولی نیروهای مسلح  ما با همراهی روسیه، 
سوریه و عراق به فرماندهی سردار سپهبد شهید سلیمانی 
این فتنه را از بین بردند و آمریکا را با شکست دیگری مواجه 
ساختند. جانشین فرمانده کل سپاه اضافه کرد: امیدوارم که 
با تحقق وعده خدا صلح و صفات خوبی ها در سراسر جهان 
گسترش یاید و این هم وعده ای است که خداوند تحقق 
آن را داده است؛ صلح  و آرامش، زندگی عالی و با سعادت 
مورد سفارش خداوند است و در مقابل جنگ، دشمنی، 
خرابی و کودک کشی خلاف قوانین خداوند محسوب 
می شود. فدوی  با تاکید بر این که سردمدار همه جنگ ها 
آمریکا بوده و هست، افزود: ملت ها جنگ و خرابی را دوست 
ندارند چون می خواهند در صلح و آرامش به زندگی خود 
بپردازند و به ورزش و سایر فعالیت ها بپردازند لذا امیدواریم 
همان گونه که شعار ورزش و سیزم دوستی است، همگان به 
آن پایبند باشند. وی با بیان اینکه بیش از ۳۰۰ نفر این جا 
جمع هستند تا به شعار سیزم تحقق بخشند، اضافه کرد: 
جمهوری اسلامی ایران در آینده هم میزبان سایر رشته های 
ورزشی خواهد بود؛ ورزش باعث می شود همه ورزشکاران 
در یک  محل جمع شوند و همراه با ورزش دوستی را هم 
گسترش دهند. در همین راستا نیروهای مسلح  جمهوری 
اسلامی ایران در ورزش قهرمانی و همگانی دستور دارد تا 
آن را در نیروهای مسلح توسعه دهد. امسال سپاه پاسداران 
میزبان بیست و ششمین دوره مسابقات تکواندو قهرمانی 
جهان )سیزم( است که با حضور ورزشکاران مرد و زن از ۱۰ 
کشور جهان در دو بخش کیوروگی و پومسه برگزار خواهد 
شد. این پیکارها روزهای دوم تا هفتم آذرماه در سالن ۱۲ 
هزار نفری مجموعه ورزشی آزادی تهران برگزار خواهد شد. 
کشورهای قزاقستان، پاکستان، روسیه، اسلوونی، نپال، 
کامرون، اسپانیا، برزیل، عمان و جمهوری اسلامی ایران 

در این رقابت ها حضور دارند. 


